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Rada Miejska w Nowej Rudzie 

Sesja 

 

Protokół nr 4/2024 

 

IV Sesja w dniu 19 czerwca 2024.  

Miejsce posiedzenia: sala uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1. 

Obrady rozpoczęto 19 czerwca 2024 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16:51 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Behan     – Przewodniczący Rady Miejskiej 

2. Sylwia Dajczer-Gałczyńska 

3. Zdzisław Druciak 

4. Bogusław Frącek    – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

5. Konrad Kałwak 

6. Beata Kłossowska-Tyszka  

7. Magdalena Lichwa 

8. Ewa  Miś-Krzemińska  

9. Karolina Popiel  

10. Jerzy Pulit    – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

11. Joanna Sosnowska 

12. Janusz Staniocha 

13. Jarosław Ubik 

14. Regina Wałęsa 

15. Piotr Wróbel 

 

Radni nieobecni: 

1. Joanna Sosnowska 

 

W posiedzeniu wzięli udział również: 

1. Tomasz Kiliński     - Burmistrz Miasta Nowa Ruda   

2. Marzena Wolińska     - Zastępca Burmistrza Nowa Ruda 

3. Jan Szeląg       - Skarbnik Miasta Nowa Ruda 

4. Krzysztof Michalak    - Radca Prawny 

5. Mariusz Fleszar     - Sekretarz Miasta Nowa Ruda  

6. Łukasz Jarosz      - Naczelnik OR 

7. Marta Krupa      - Naczelnik WOŚ 

8. Przemysław Herter     - Naczelnik WR 

9. Leszek Wójcik      - Naczelnik WIS 

10. Marta Krupa      - Naczelnik WOŚ 

11. Barbara Postrach     - Naczelnik WSO 

12. Aneta Palczak      - Naczelnik MK 

13. Mirosław Kalitowski    - Komendant Straży Miejskiej    

14. Grzegorz Niedziela     - Prezes NTBS  

15. Wojciech Kołodziej     - Prezes CTS 

16. Marta Politewicz     - Kierownik MOPS 

17. Sławomir Drogoś     - Dyrektor MBP 

18. Agata Pilarska      - Dyrektor MOK 
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19. Krzysztof Czajka    - Rzecznik prasowy 

20. Media  

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan – otworzył 4 sesję Rady Miejskiej. 

Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

2. Ślubowanie radnego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Andrzej Behan - odczytał treść ślubowania: „Wierny Konstytucji i prawu 

Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, 

mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”.   

 

Radny Konrad Kałwak – odpowiedział słowami: „ślubuję”. 

 

3. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji (zał. Nr 1 

– lista). 

 

4. Porządek obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi 

bądź zapytania do proponowanego porządku obrad.  

 

Pan Tomasz Kiliński  - Burmistrz Miasta Nowa Ruda -wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku 

obrad uchwał w pkt 10: w ppkt o) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego 

do realizacji projektu pn. "Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w zabytkowych obiektach 

edukacyjnych i opiekuńczo-mieszkalnym w gminach Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego", w ppkt 

p) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Modernizacja terenów rekreacyjnych i sportowych na terenie gmin Partnerstwa Noworudzko - 

Radkowskiego" , w ppkt r) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do 

realizacji projektu pn. "Regeneracja przestrzeni publicznej Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego na 

rzecz turystów i mieszkańców", w ppkt s) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa 

powołanego do realizacji projektu pn. "Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w obiektach 

sportowych i edukacyjnych w gminach Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego" 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad uchwał w pkt 10: w ppkt o) w sprawie wyrażenia 

zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. "Termomodernizacja i 

wymiana źródeł ciepła w zabytkowych obiektach edukacyjnych i opiekuńczo-mieszkalnym w gminach 

Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego", w ppkt p) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do 

partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. "Modernizacja terenów rekreacyjnych i sportowych na 

terenie gmin Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego" , w ppkt r) w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. "Regeneracja przestrzeni publicznej 

Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego na rzecz turystów i mieszkańców", w ppkt s) w sprawie 
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wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w obiektach sportowych i edukacyjnych w gminach 

Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego" 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Sosnowska 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia Porządku obrad sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Sosnowska 

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami „za” przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 

2. Ślubowanie radnego. 

3. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 4. Porządek obrad sesji. 

 5. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej. 

 6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 21 

maja 2024r. do dnia 10 czerwca 2024r. 

 7. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy: 

a) debata nad przedstawionym raportem o stanie gminy 

 b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda 

 8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok: 
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 a) wystąpienie Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2023 rok 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji budżetu za 2023r. 

c) przedstawienie oceny sprawozdania finansowego za 2023 rok przez Komisję Rewizyjną  

d) przedstawienie oceny sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok przez Komisję Rewizyjną 

e) przedstawienie opinii komisji stałych rady nt. sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2023r. 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Miasta Nowa Ruda za rok 2023  

9. Udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda: 

a) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie absolutorium  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda z realizacji budżetu za 2023r 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda  

10. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

2) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

3) zmieniająca uchwałę Nr 88/IX/15 w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

4) zmieniająca uchwałę Nr 196/XX/16 w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa 

Ruda 

5) zmieniająca uchwałę Nr 566/LXXV/24 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu 

6) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym 

na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi przewozowe świadczone 

środkami publicznego transportu zbiorowego organizowanego przez Gminę Miejską Nowa Ruda oraz 

sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych  

8) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki 

opłaty oraz określenia stawki podwyższonej 

9) w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w 

Nowej Rudzie   

10) w sprawie przekazania Policji środków finansowych na nagrody za osiągnięcia w służbie dla 

funkcjonariuszy Komisariatu Policji w Nowej Rudzie, którzy realizują zadania z zakresu służby 

prewencyjnej 

11) w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Wałbrzyskiego Obszaru 

Funkcjonalnego” (SUMP) 

12) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Budowa infrastruktury niskoemisyjnego transportu publicznego wraz z zastosowaniem inteligentnych 

systemów transportowych w Gminie Miejskiej Nowa Ruda i Gminie Radków" 

13) zmieniająca Uchwałę Nr 7/II/24 w sprawie powołania Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji 

Rady Miejskiej w Nowej Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

14) zmieniająca Uchwałę Nr 8/II/24 w sprawie powołania Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej w 

Nowej Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

15) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w zabytkowych obiektach edukacyjnych i opiekuńczo-

mieszkalnym w gminach Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego" 

16) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Modernizacja terenów rekreacyjnych i sportowych na terenie gmin Partnerstwa Noworudzko - 

Radkowskiego" 
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17) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Regeneracja przestrzeni publicznej Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego na rzecz turystów i 

mieszkańców" 

18) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w obiektach sportowych i edukacyjnych w gminach 

Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego 

10. Zapytania radnych. 

11. Interpelacje radnych. 

12. Sprawy różne. 

13. Zakończenie obrad. 

 

5. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu III Sesji 

Rady Miejskiej. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka, Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Sosnowska 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag protokół z III sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. 

 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 21 

maja 2024 r. do dnia 10 czerwca 2024 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania 

odnośnie Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 

21 maja 2024 r. do dnia 10 czerwca 2024 r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał 

go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 21 maja 

2024 r. do dnia 10 czerwca 2024 r. 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Beata Kłossowska-

Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, 

Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Konrad Kałwak 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Sosnowska 

edit błąd: radny Konrad Kałwak był „za” przyjęciem Sprawozdania Burmistrza Miasta z realizacji uchwał 

oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 21 maja 2024 r. do dnia 10 czerwca 2024 r. 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w 

okresie od dnia 21 maja 2024 r. do dnia 10 czerwca 2024 r. 

 

7. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy. 

a) debata nad przedstawionym raportem o stanie gminy 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – na podstawie przygotowanej prezentacji 

zaprezentował dane: 

1. Finanse - strukturę dochodów w podziale na: 

- udziały w PIT i CIT 

- subwencje  

- dotacje  

- dochody własne 

- dochody majątkowe 

2. Finanse – strukturę wydatków w podziale na: 

- pozostałe wydatki  

- dotacje  

- wynagrodzenia  

- udziały w spółkach  

- świadczenia – os. fiz. 

- obsługa długu  

- inwestycje 

 3. Finanse – wyniki budżetu: dochody- wydatki - wyniki budżetu: 

- rok 2019: dochody: 96.309.556,00 zł, wydatki: 99.072.828,00 zł, wynik finansowy: - 2.763.273,00 zł 

- rok 2020: dochody: 101.305.216,00 zł, wydatki: 104.784.933,00 zł, wyniki finansowy: - 3.479.717,00 zł 

- rok 2021: dochody: 115.954.170,00 zł, wydatki: 105.557.470,00 zł, wynik finansowy: 10.396.700,00 zł 

- rok 2022: dochody: 122.639.447,00 zł, wydatki: 126.374.935,00 zł, wynik finansowy: - 3.735.488,00 zł 

- rok 2023:dochody: 109.893.655,00 zł, wydatki: 118.892.521,00 zł, wynik finansowy: - 8.998.866, 00 zł. 

4. Dane wyników dotyczących wydatków bieżących w latach 2013/2023.  

5. Finanse – wskaźniki zadłużenia ( spłata długu + odsetki / dochody ( % ) )w latach 2013/2023.  

6. Finanse – struktura finansowania zadań oświatowych w 2022 roku. Koszty związane z  uczęszczaniem 

dzieci z terenu miasta do jednostek na terenie innych gmin oraz pomoc socjalna i transport do innych szkół.  
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7. Finanse – bilansowanie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Dane: wydatki, dochody, 

bilans GOK, ilość odpadów.  

8. Finanse – wydatki ponoszone na energie według działów: sport, gospodarka nieruchomościami,  

9. Finanse – struktura wydatków majątkowych 

- transport i łączność – 57%  

- gospodarka mieszkaniowa – 19% 

- gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 14 %  

- kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 4 % 

- administracja publiczna – 3 %  

- pomoc społeczna 

- działalność usługowa  

- handel 

- kultura fizyczna  

- bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa  

  

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 19/ IV/2024 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda 

 

8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok: 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2023 rok 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda - budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku, 

przewidywał realizację dochodów w kwocie 143.430.668,51 zł. Dochody wykonano w kwocie 

109.893.654,51- zł, co stanowiło 76,62% planu, w tym dochody bieżące zrealizowano w kwocie 

93.027.672,52 zł co stanowi 81,79% planu. Dochody majątkowe zrealizowano w kwocie 16.865.981,99 zł  

tj. 56,81% planu. Plan wydatków na koniec roku przewidywał kwotę 153.308.654,58 zł. Wydatki 

zrealizowano w kwocie 118.892.520,68 zł, co stanowi 77,55% planowanych wydatków. Z tego wydatki 
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bieżące zrealizowano w kwocie 97.940.698,60 zł tj. 86,71% realizacji planu, wydatki majątkowe 

20.951.822,08 zł tj. 51,92% planu. Wynik operacyjny budżetu, stanowiący różnicę pomiędzy dochodami i 

wydatkami bieżącymi jest wielkością ujemną i wynosi 4.913.026,08 zł.  Budżet Gminy Miejskiej Nowa 

Ruda zamknął się za 2023 rok deficytem –  w wysokości 8.998.866,17 przy planowanym 9.877.986,07 

Przychody wykonano w kwocie 13.201.635,15 zł.  Rozchody wykonano w kwocie 3.323.649,08. 

Zadłużenie Gminy Miejskiej na dzień 31 grudnia 2023 r. ogółem wyniosło 47.969.156,21 zł (pożyczka, 

emisja obligacji komunalnych, zobowiązania wymagalne) co stanowi 43,65% wykonanych dochodów 2023 

roku. Gmina Miejska Nowa Ruda na 31 grudnia 2023 roku posiadała wymagalne zobowiązania z tytułu 

dostaw towarów i usług na kwotę 3.038.946,29 zł. 

 

Do szczególnych zdarzeń  roku 2023 należy zaliczyć: 

- utrzymujący się wysoki poziom cen wszelkich nośników energii, usług itp. 

- w dalszym ciągu wysoki poziom stóp procentowych 

- problemy związane z wprowadzeniem „Polskiego Ładu” w zakresie podatków 

- w zakresie inwestycji – prace związane z przebudową targowiska w Słupcu, przebudowa dróg – Kościelna 

– Martwa, przebudowa ul. Akacjowej, modernizacja dróg dojazdowych do terenów mieszkalnych – XXX- 

lecia i ul. Wojska Polskiego, prace na zadaniu modernizacja dróg dojazdowych do terenów mieszkalnych – 

edycja 2, adaptacja pustostanów na mieszkania komunalne, realizacja projektu „Cyfrowa gmina”, początek 

realizacji programu „Ciepłe mieszkanie”, wymiana źródeł ciepła w ramach projektu Aglomeracji 

Wałbrzyskiej.  

  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji budżetu za 2023r. 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – odczytał radnym pozytywną opinię z uwagami Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu za 2023r. Uchwała nr III/42/2024 ( zał. Nr.2 – opinia ). 

  

c) przedstawienie oceny sprawozdania finansowego za 2023 rok przez Komisję Rewizyjną 

 

Radna Beata Kłossowska – Tyszka – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – odczytała ocenę sprawozdania 

finansowego za 2023r. (zał. nr 3- ocena Komisji Rewizyjnej ) 

 

d) przedstawienie oceny sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok przez Komisję Rewizyjną 

 

Radna Beata Kłossowska – Tyszka – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – odczytała opinię sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2023r. (zał. nr 4- opinia Komisji Rewizyjnej ). 

  

e) przedstawienie opinii komisji stałych rady nt. sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2023r. 

 

Radny Piotr Wróbel – Przewodniczący Komisji Gospodarczo - Budżetowej – Komisja pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2023. 

 

Radny Janusz Staniocha – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji - Komisja 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2023. 

 

Radna Regina Wałęsa – Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji - Komisja pozytywnie 

zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2023. 

 

Radna Sylwia Dajczer – Gałczyńska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych - Komisja pozytywnie 
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zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2023. 

 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Miasta Nowa Ruda za rok 2023 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Miasta Nowa Ruda za rok 2023 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit, Janusz 

Staniocha, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Jarosław Ubik 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Sosnowska 

edit błąd: radny Jarosław Ubik był „za” podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Nowa Ruda za rok 2023 

 

Uchwała nr 20/IV/2024 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

Miasta Nowa Ruda za rok 2023 

 

9. Udzielenie absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda: 

a) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie absolutorium 

 

Radna Beata Kłossowska - Tyszka – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – przedstawiła wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa 

Ruda. (zał. nr 5 - wniosek ). 

  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Andrzej Behan przedstawił pozytywną opinię Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 10 czerwca 2024 r. w sprawie opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Nowa Ruda za 2023 rok. (zał. nr 6 – Uchwała nr III/63/2024 ) 
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c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium dla Burmistrza Miasta Nowa Ruda z realizacji budżetu za 

2023r 

 

Radni nie podjęli dyskusji. 

  

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 21/IV/2024 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Nowa Ruda 

 

Przerwa 15 minut. 

Po przerwie. 

Radna Beata Kłossowska – Tyszka – opuściła 4 Sesję Rady Miejskiej.  

 

10. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – poinformował o zmianach w wieloletniej prognozie i  

wskazał dokonanie zmian w treści załącznika: 

1. nr 1 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez wprowadzenie 

zmian będących następstwem: 

1.) zmniejszenie rozchodów w roku 2024 na łączną kwotę 2 100 000 zł w związku ze zmianą terminu 

spłaty obligacji serii A15 – 500 000 zł; A16 – 300 000 zł; B15 – 500 000 zł; B16 – 300 000 zł; C15 – 

500 000 zł. Wymienione obligacje zostaną spłacone w okresie 2029-2033. 

2.) zwiększenia przychodów w roku 2024 na kwotę 30 000 zł, w związku z niewykorzystanymi w roku 

2023 środkami pochodzącymi z funduszu pomocy obywatelom Ukrainy w zakresie zadań oświatowych. 

3.) dostosowania wartości w kolumnie roku 2024 do wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2024 

zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej na dzień  zwiększa się deficyt budżetu o kwotę 2 130 000,00 zł z kwoty 

13 176 438,17 zł do kwoty 15 306 438,17 zł w związku z: 
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a) zwiększeniem przychodów, kwota 30 000 zł. 

b) zmniejszeniem rozchodów, kwota 2 100 000 zł. 

2. nr 2 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, zmienia się plan wydatków 

w następstwie: 

1.) Zmniejszenia planu finansowego w roku dla przedsięwzięcia, pn.: Kompleksowa modernizacja 

energetyczna budynków mieszkalnych wielorodzinnych w Gminie Miejskiej Nowa Ruda. 

2.) Zwiększenia planu finansowego dla przedsięwzięcia, pn.: Renowacja zwiększająca efektywność 

energetyczną budynków infrastruktury publicznej w Gminie Miejskiej Nowa Ruda. 

3.) Zwiększenia planu finansowego w związku z wprowadzeniem nowych przedsięwzięć, pn.:  

Budowa infrastruktury niskoemisyjnego transportu publicznego wraz z zastosowaniem inteligentnych 

systemów transportowych w Gminie Miejskiej Nowa Ruda i Gminie Radków. 

4.) Sporządzenie projektu planu ogólnego. 

3) nr 3 uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej miasta Nowa Ruda, poprzez zaktualizowanie 

objaśnień wynikających z wprowadzanych zmian w budżecie na rok 2024 według stanu na dzień  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka, Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 22/IV/2024 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – przedstawił dane:  

1. Dokonuje się zwiększenia dochodów budżetu o kwotę 2.596.267,76 złotych w tym: 

1) 40 313,76 zł – w związku z dofinansowaniem dla zadania „Renowacja zwiększająca efektywność 

energetyczną budynków infrastruktury publicznej w Gminie Miejskiej Nowa Ruda”. Środki dotyczą 

realizacji zadania; 

2) 1 421 654,00 zł – dotacji na zadania w zakresie wychowania przedszkolnego (środki na funkcjonowanie 

już zabezpieczone w budżecie z przeznaczeniem na: 

- dotacje do przedszkoli niepublicznych – 300.000,- 
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- odpłatność za pobyt dzieci w placówkach przedszkolnych na terenie innych gmin – 250.000,- 

- dowożenie uczniów do szkół – 71.204,- 

- energii elektrycznej oświetlenia ulicznego – 100.000,- 

- gospodarowanie zasobem mieszkaniowym – 235.700,- 

- zakup energii dla obiektów sportowych – 14.750,- 

- oczyszczanie miast – 100.000,- 

- zarządzanie obiektami sportowymi – 350.000,- 

3) 70 000,00 zł – w związku ze zwiększeniem dochodów tytułem odpłatności za DPS z przeznaczeniem na 

działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej (zasiłki i pomoc w naturze, mieszkania chronione); 

4) 14 300,00 zł – w związku z otrzymaniem środków za dzierżawę polnych terenów łowieckich – 

z przeznaczeniem na gospodarkę mieszkaniową 

5) 850 000,00 zł – w związku z dochodami dotyczącymi gospodarki mieszkaniowej z przeznaczeniem na tę 

działalność; 

6) 30 000,00 zł – w związku z otrzymaniem odszkodowania za szkody w mieniu komunalnym 

z przeznaczeniem na funkcjonowanie zasobu mieszkaniowego; 

7) 170 000,00 zł – w związku z dochodami dotyczącymi udostępniania obiektów sportowych 

z przeznaczeniem na funkcjonowanie infrastruktury sportowej; 

2. Dokonuje się przeniesienia planowanych wydatków budżetu na kwotę 1 745 336,24 zł, w tym: 

1) 339 086,24 zł – zmniejszenie planu na zadaniu „Budowa infrastruktury niskoemisyjnego transportu 

publicznego wraz z zastosowaniem inteligentnych systemów transportowych w Gminie Miejskiej Nowa 

Ruda, Gminie Nowa Ruda i Gminie Radków”; 

2) 50 000,00 zł – zmniejszenie planu na zadaniu „Kompleksowa modernizacja energetyczna budynków 

mieszkalnych wielorodzinnych w Gminie Miejskiej Nowa Ruda”; 

3) 364 486,24 zł – zwiększenie planu na zadaniu „Renowacja zwiększająca efektywność energetyczną 

budynków infrastruktury publicznej w Gminie Miejskiej Nowa Ruda”; 

4) 24 600,00 zł – zwiększenie planu na zadaniu „Zeroemisyjny transport miejski w gminach Partnerstwa 

Noworudzko – Radkowskiego”; 

5) 41 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego zadania „Remonty lokali komunalnych 

stanowiących pustostany w roku 2024”; 

6) 38 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego zadania „Modernizacja infrastruktur 

oświetleniowej w Gminie Miejskiej Nowa Ruda„ (wymiana dodatkowych słupów oświetlenia i nadzór nad 

pracami); 

7) 3 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków na zadaniu „Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła 

w obiektach sportowych edukacyjnych w gminach Partnerstwa Noworudzko – Radkowskiego” 

8) 15 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczących energii elektrycznej dla targowisk; 

9) 180 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego dróg miejskich; 

10) 67 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego gospodarowania nieruchomościami; 

11) 150 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego gospodarowaniem zasobem 

mieszkaniowym; 

12) 35 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego zakupu usług z ośrodków dokumentacji 

geodezyjnej; 

13) 10 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego funkcjonowania OSP; 

14) 355 750,00 zł – zmniejszenie planu wydatków w oświacie w związku ze zmianami w arkuszach 

organizacyjnych jednostek od roku szkolnego 2024/2025; 

15) 280 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego zasobu mieszkaniowego; 

16) 100 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego oczyszczania miasta; 

17) 20 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego audytu energetycznego jednostek 

oświatowych; 
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18) 150 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego zieleni miejskiej; 

19) 200 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego energii elektrycznej oświetlenia ulicznego; 

20) 50 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego usług dla oświetlenia ulicznego; 

21) 20 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego pozostałej działalności komunalnej; 

22) 282 250,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego zarządzania obiektami sportowymi; 

23) 5 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego nabycia mienia komunalnego; 

24) 5 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego zadania „Wymiana stolarki okiennej i 

drzwiowej w lokalach komunalnych w roku 2024”; 

25) 20 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego dowozu uczniów na basen; 

26) 250 000,00 zł – zmniejszenie planu wydatków dotyczącego obiektów sportowych w zakresie zakupu 

materiałów i usług; 

27) 250 000,00 zł – zwiększenie planu wydatków dotyczącego zakupu energii do obiektów sportowych; 

28) 2 500,00 zł – zwiększenie i zmniejszenie planu wydatków dotyczącego działalności Ośrodka Pomocy 

Społecznej; 

3. Dokonuje się zmniejszenia rozchodów o kwotę 2 100 000 i jednocześnie dokonuje się zwiększenia 

wydatków na następujące zadania inwestycyjne: 

1) 450 000,00 zł – „Przebudowa drogi gminnej ul. Kolejowa w Nowej Rudzie” 

2) 1 000 000,00 zł – „Nasz region rowerowy II” 

3) 350 000,00 zł – „Wykonanie dokumentacji i instalacji gazowej w budynkach komunalnych” 

4) 300 000,00 zł – „Regeneracja przestrzeni publicznej Partnerstwa Noworudzko-Radkowskiego na rzecz 

turystów i mieszkańców”. 

4. Dokonuje się zmniejszenia dochodów i wydatków o kwotę 1 000 złotych w ramach działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.  

5. Dokonuje się zwiększenia planu przychodów o kwotę 30 000 złotych tytułem środków z Funduszu 

Pomocy pozostałych na rachunku bankowym w roku 2023 z przeznaczeniem na dodatkowe zadania 

oświatowe w Szkole Podstawowej Nr 7.  

6. Dokonuje się zmiany załącznika nr 3,4,6 i 7 do budżetu miasta na rok 2024. 

  

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 23/IV/2024 
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w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

 

c) zmieniająca uchwałę Nr 88/IX/15 w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa 

Ruda 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – Gmina musi dokonać wyboru podmiotu odpowiedzialnego 

za przygotowanie dokumentacji emisyjnej oraz nabycie wszystkich obligacji, ustanowić agenta emisji 

zgodnie z art. 7a ustawy o obrocie instrumentami finansowymi, a także opcjonalnie agenta płatniczego. 

Wszystkie trzy funkcje może pełnić jeden podmiot wybrany w ramach jednego postępowania, przy czym 

wybór ten jest zwolniony z prawa zamówień publicznych zgodnie z art.4 pkt 3 lit. j ustawy Prawo zamówień 

publicznych. Możliwość wydłużenia okresu wykupu obligacji jest bardzo wygodnym sposobem na 

poprawienie wieloletniej prognozy finansowej w kontekście spełniania relacji z art. 243 ufp. Operacja 

niniejsza jest odpowiednia ze względu na optymalizację prognozy wieloletniej, szczególnie w kontekście 

zmian w prawie dotyczących dochodów jednostek samorządu terytorialnego planowanych od roku 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę Nr 88/IX/15 w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 24/IV/2024 

zmieniająca uchwałę Nr 88/IX/15 w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa 

Ruda 

 

d) zmieniająca uchwałę Nr 196/XX/16 w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa 

Ruda 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – Gmina musi dokonać wyboru podmiotu 

odpowiedzialnego za przygotowanie dokumentacji emisyjnej oraz nabycie wszystkich obligacji, 

ustanowić agenta emisji zgodnie z art. 7a ustawy o obrocie instrumentami finansowymi, a także 

opcjonalnie agenta płatniczego. Wszystkie trzy funkcje może pełnić jeden podmiot wybrany w 

ramach jednego postępowania, przy czym wybór ten jest zwolniony z prawa zamówień 
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publicznych zgodnie z art.4 pkt 3 lit. j ustawy Prawo zamówień publicznych. Możliwość 

wydłużenia okresu wykupu obligacji jest bardzo wygodnym sposobem na poprawienie wieloletniej 

prognozy finansowej w kontekście spełniania relacji z art. 243 ufp. Operacja niniejsza jest 

odpowiednia ze względu na optymalizację prognozy wieloletniej, szczególnie w kontekście zmian 

w prawie dotyczących dochodów jednostek samorządu terytorialnego planowanych od roku 2025. 
 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę Nr 196/XX/16 w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Magdalena Lichwa, Ewa  

Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr 

Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Zdzisław Druciak 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

edit błąd: radny Zdzisław Druciak był „za” podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę Nr 196/XX/16 w 

sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa Ruda. 

 

Uchwała nr 25/IV/2024 

zmieniająca uchwałę Nr 196/XX/16 w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Miejskiej Nowa 

Ruda 

 

e) zmieniająca uchwałę Nr 566/LXXV/24 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu 

 

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta Nowa Ruda – Na podstawie art. 89 ust.1 pkt2 i 4 ustawy o finansach 

publicznych, jednostki samorządu terytorialnego mogą emitować papiery wartościowe na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego oraz wyprzedzające finansowanie 

działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. Gmina musi dokonać 

wyboru podmiotu odpowiedzialnego za przygotowanie dokumentacji emisyjnej oraz nabycie wszystkich 

obligacji, ustanowić agenta emisji zgodnie z art. 7a ustawy o obrocie instrumentami finansowymi, a także 

opcjonalnie agenta płatniczego. Wszystkie trzy funkcje może pełnić jeden podmiot wybrany w ramach 

jednego postępowania, przy czym wybór ten jest zwolniony z prawa zamówień publicznych zgodnie z art.4 

pkt 3 lit. j ustawy Prawo zamówień publicznych. W związku z wyborem podmiotu odpowiedzialnego  za 

przygotowanie emisji obligacji, w wyniku prowadzonych rozmów ustalono, iż poprzez zmniejszenie ilości 

serii emisji obligacji, procedura z pozyskaniem środków zmniejszy koszty o około 30.000 złotych. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę Nr 566/LXXV/24 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i 

wykupu 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 26/IV/2024 

zmieniająca uchwałę Nr 566/LXXV/24 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu 

 

f) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym 

na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Nowa Ruda - Uchwała nr 102/XIII/03 Rady Miejskiej w 

Nowej Rudzie z dnia 26 listopada 2003 roku w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż trzy lata, reguluje między 

innymi kwestie wydzierżawiania nieruchomości, w tym nieruchomości rolnych na okres dłuższy niż 3 lata, 

jednak w drodze przetargu. W pozostałych sytuacjach, zawarcie umowy dzierżawy na czas określony, 

dłuższy niż 3 lata  musi  być poprzedzone zgodą  Rady  Miasta  wyrażoną w uchwale. Pan, który jest 

dzierżawcą od Gminy Miejskiej Nowa Ruda gruntów rolnych w obrębie miasta Nowa Ruda, wystąpił z 

wnioskiem o przedłużenie zawartej w dniu 15 kwietnia 2021 roku umowy dzierżawy na okres 10 lat.  

Wnioskodawca prowadzi gospodarstwo rolne, jest dzierżawcą gruntów o łącznej powierzchni – 15,4855 ha 

i jako rolnik korzysta z pomocy Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Przedmiotowe działki 

zostały objęte wieloletnimi programami rolno – środowiskowymi które mają duże znaczenie przyrodnicze 

i gospodarcze, a warunkiem otrzymania pomocy finansowej jest wymóg zawarcia umowy dzierżawy 

gruntów na okres 10 lat z datą pewną. Wydzierżawione od Gminy grunty Pan utrzymuje w dobrej kulturze 

rolnej. W Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Miejskiej Nowa 

Ruda wydzierżawiane przez niego grunty przeznaczone są na cele rolne. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
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w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie bezprzetargowym 

na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 27/IV/2024 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres do 10 lat w trybie 

bezprzetargowym na grunty stanowiące własność Gminy Miejskiej Nowa Ruda 

 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi przewozowe świadczone 

środkami publicznego transportu zbiorowego organizowanego przez Gminę Miejską Nowa Ruda oraz 

sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych 

 

Pani Agnieszka Goryluk – Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji - w ramach realizacji zadań 

własnych wynikających z ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym zaspokajanie zbiorowych 

potrzeb wspólnoty, w zakresie lokalnego transportu, należy do zadań własnych gminy. Zgodnie z ustawą z 

dnia 16 grudnia 2010r. o publicznym transporcie zbiorowym do organizatora publicznego transportu 

zbiorowego należy ustalenie opłat za usługi przewozowe oraz innych opłat, o których mowa w ustawie z 

dnia 15 listopada 1984r. Prawo przewozowe. Zmiana wysokości opłat za usługi przewozowe świadczone 

środkami publicznego transportu zbiorowego organizowanego przez Gminę Miejską Nowa Ruda oraz opłat 

dodatkowych wynika ze wzrostu wynagrodzenia Operatora za jeden wozokilometr. Ponadto zgodnie z 

zapisami ustawy o Prawie przewozowym w uchwale muszą zostać ustalone wszystkie opłaty dodatkowe z 

tytułu wszystkich przesłanek z art. 34a ust. 1 pkt 1. Zatem konieczne było ustalenie opłaty za przewóz 

rzeczy lub zwierzęta oraz zgodnie z art. 34a ust. 1 pkt 1 lit. c opłaty dodatkowej za niezapłacenie należności 

za zabrane ze sobą do środka przewozu rzeczy lub zwierzęta albo naruszenie przepisów o ich przewozie.  

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha - Komisja Porządku 

Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja cieszy się, że rozszerzany jest transport 

miejski, który będzie służył w większym zakresie niż dotychczas dlatego cena jest uzasadniona. Komisja 

zaopiniowała projekt z kwotami: cena biletu normalnego 4 zł, cena biletu ulgowego 2 zł i bilety miesięczne 

140/70 zł. Do tego projektu będzie wniesiona poprawka w związku z tym wyraża opinie jako Komisja 

Porządku publicznego do aktualnego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jednakże Komisja podczas posiedzenia przeanalizowała projekt 

i chciała zaproponować wniosek do tego projektu zmieniający stawki na: 5 zł bilet normalny, 2,5 zł ulgowy 
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i 160/80 zł miesięczny.  Komisja z zadowoleniem przyjęła od Pana Burmistrza informacje o nowych 

połączeniach co wiąże się znacznie wyższymi kosztami funkcjonowania systemu i aby troszeczkę choć 

częściowo zmniejszyć deficyt, który jest na tym systemie, komisja proponuje zwiększenie tych kwot. 

Zdaniem komisji wniosek wydaje się zasadny.  Wstępnie szacujemy, że z biletów łącznie z dotacją uda 

się pokryć 20 % kosztów funkcjonowania systemu natomiast pozostała część będzie obciążała budżet 

miasta.   

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha – w związku z zaistniałą 

sytuacją nie będzie ponownie zwoływać komisji w tym temacie. Pozostawia go do własnej oceny każdemu 

z uczestników.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek Komisji Gospodarczo Budżetowej o zmianę stawki do 5 zł oraz i proporcjonalnie 2,5 ulgowy 

160/80 miesięcznie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi przewozowe świadczone 

środkami publicznego transportu zbiorowego organizowanego przez Gminę Miejską Nowa Ruda oraz 

sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych wraz z poprawką 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 
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Uchwała nr 28/IV/2024 

zmieniająca uchwałę w sprawie zasad odpłatności i wysokości opłat za usługi przewozowe 

świadczone środkami publicznego transportu zbiorowego organizowanego przez Gminę Miejską 

Nowa Ruda oraz sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych 

 

h) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 

stawki opłaty oraz określenia stawki podwyższonej 

 

Pani Marta Krupa – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska - w wyniku przeprowadzonej analizy 

finansowej dot. systemu gospodarki odpadami komunalnymi, biorąc pod wzgląd: 

1) liczbę mieszkańców zamieszkujących Gminę Miejską Nowa Ruda (zmniejszenie liczby mieszkańców), 

2) ilość wytwarzanych na terenie Gminy Miejskiej Nowa Ruda (ilość odpadów wytwarzana na 1 osobę 

rocznie stale rośnie); 

3) koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, o których mowa w art. 6r ust. 

2–2b i 2d ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

4) przypadki, w których właściciele nieruchomości wytwarzają odpady nieregularnie, w szczególności to, 

że na niektórych nieruchomościach odpady komunalne powstają sezonowo, 

stwierdzono, iż system gospodarki odpadami komunalnymi nie bilansuje się – wpływy do systemu 

gospodarki odpadami komunalnymi pochodzące od opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie 

pokrywają wydatków tego systemu.  

Biorąc pod wzgląd możliwości ustawowe, tym: 

- kwotę maksymalna stawki opłaty, która za odpady komunalne zbierane i odbierane w sposób selektywny 

wynosi za miesiąc w przypadku metody – iloczynu stawki opłaty i liczby mieszkańców zamieszkujących 

daną nieruchomość, jako 2% przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego na 1 osobę ogółem – 

za mieszkańca,  

- zwolnienia w części opłaty dla właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostującymi bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym, proporcjonalnie do zmniejszenia kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

gospodarstw domowych; 

- zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy, w części dotyczącej gospodarstw domowych, w których dochód nie 

przekracza kwoty uprawniającej do świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej, o której mowa w art. 8 

ust. 1 lub 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2023 r. poz. 901, 1693, 1938 i 

2760), lub rodziny 

- wielodzietne, o których mowa w ustawie z dnia 5 grudnia 2014 r. o Karcie Dużej Rodziny (Dz. U. z 2023 

r. poz. 2424), 

ustalono: 

- stawkę opłaty za opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 44,00 zł 

miesięcznie od każdej osoby zamieszkującej daną nieruchomość, jeżeli właściciel nieruchomości wypełnia 

obowiązek zbierania odpadów w sposób selektywny, 

- podwyższoną stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 88,00 zł 

miesięcznie od każdej osoby zamieszkującej daną nieruchomość, jeżeli właściciel nieruchomości nie 

wypełnia obowiązku zbierania odpadów w sposób selektywny, 

- ulgę w opłatach dla właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

którzy kompostują bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym w 

wysokości 10 %, 

- stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 35,00 zł od każdej osoby 

zamieszkującej daną nieruchomość jeżeli odpady zbierane są w sposób selektywny dla rodzin 
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wielodzietnych o których mowa w ustawie z dnia 5 grudnia 2014r. o Karcie Dużej Rodziny Dz. U. z 2023 

r., poz. 2424). 

Zaznaczyć należy, że prawo do posiadania Karty Dużej Rodziny przysługuje wszystkim rodzicom oraz 

małżonkom rodziców, którzy mają lub mieli na utrzymaniu łącznie co najmniej troje dzieci. Analiza 

budynków jednorodzinnych wykazała, że gospodarstwa 1 – i 2 – osobowe stanowią ponad 60% tych 

nieruchomości. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja uważa, że system odbioru odpadów powinien się 

bilansować. Z materiałów przedstawionych wynika, że ten system się nie bilansuje. Stawka jest wysoka, 

natomiast w budżecie brakuje środków na dalsze dopłacanie do tej struktury. W ujęciu ciągłym miasto 

dopłaciło od początku tego mechanizmu narastająco już około 3 mln zł. Stąd opinia komisji jest pozytywna.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – otworzył dyskusję w tej sprawie.  

 

Radni nie podjęli dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki 

opłaty oraz określenia stawki podwyższonej 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (10) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Ewa  

Miś-Krzemińska, Karolina Popiel, Jerzy Pulit, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Magdalena Lichwa, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 29/IV/2024 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 

stawki opłaty oraz określenia stawki podwyższonej 

 

i) w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej 

Rudzie 

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydziału Infrastruktury Społecznej - w związku z drastycznie rosnącymi 

cenami nośników energii oraz kosztami utrzymania obiektów sportowych znajdujących się w Nowej Rudzie 

przy ul. Kłodzkiej wydział przygotował w części merytorycznej cennik dla  mieszkańców korzystających z 

poszczególnych obiektów sportowych. Oddał głos Presowi CTS-u Panu Wojciechowi Kołodziejowi.  
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Pan Wojciech Kołodziej – Prezes CTS-u – równie ważny projekt uchwały jak ten dotyczący odpadów 

komunalnych. Razem z Panem Burmistrzem, Panią Wice-Burmistrz, z Panią Agnieszką Polanowską – 

szefową działu oraz z Marcinem Kalkowskim mieli okazje przyjrzeć się cenom biletów basenu, hal, 

wynajmu boisk jakie są w innych miastach, które prowadzą podobną działalność, dlatego też skupili się na 

Kłodzku, Bielawie, Dzierżoniowie oraz Kudowie i w wyniku analizy okazało się, że Nowa Ruda jest w 

szarej stawce niemalże na końcu podmiotów, które mają najniższe ceny tych usług świadczonych na rynku, 

dlatego jeżeli chodzi o basen przyjęli model bielawski i ceny biletów podnieśli o 13% co daje kwotę, która 

znajduje się w tabelach. Bardziej drastycznie wyglądały ceny biletów jeśli chodzi o wynajmem hal. Przykład 

70 parę zł w CTS-ie w Nowej Rudzie, a ponad 200/240 zł w Dzierżoniowie tudzież w Bielawie Stąd wnioski, 

które mają odzwierciedlenie w tabelach przygotowane przez wydział. Dodał, że te nowe ceny to dalej nie 

są zaporowe ceny, które mogły by uniemożliwić korzystanie mieszkańcom Nowej Rudy i okolic z obiektów 

sportowych jedynie ceny te przystosowane są do nowych reali w rzeczywistości i jego zdaniem są to całkiem 

dobre stawki. W cenniku są, niektóre modyfikacje dotyczące zagmatwanej tabelki tych stawek. Dawniej 

były ceny osobno dla osób dorosłych oraz grup mieszanych teraz zostały relatywnie uproszczone. Kończąc 

zapowiedział, że będzie czekała ich dyskusja w sierpniu lub wrześniu dotycząca korzystania z obiektów 

sportowych przez stowarzyszenia. Jest ich coraz więcej i oni mają te usługi za darmo i jego zdaniem jest to 

temat do dyskusji podczas sesji. Jego zdaniem ten projekt uchwały jest zrobiony mądrze i z dużą proporcją 

i odpowiada obecnym czasom.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Komisja uważa zmianę cennika za zasadną. Skutkiem tej 

zmiany będzie wpływ dodatkowych środków do budżetu w kwocie szacunkowo od 170.000,00 zł do 

200.000,00 zł. Natomiast kwota ta w żaden sposób  nie poprawia sytuacji finansowej jaką już mamy w  tym 

momencie na obiektach sportowych. Pozwoli nam tylko o tę kwotę zmniejszyć deficyt. Dla przypomnienia 

i informacji dla mieszkańców utrzymanie obiektów sportowych kosztuje coraz więcej. Po stornie dochodów 

mamy kwotę około 1 mln zł, a po stronie wydatków mamy kwotę ponad 8 mln.  

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer – Gałczyńska – komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej 

Rudzie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 
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Uchwała nr 30/IV/2024 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w 

Nowej Rudzie 

 

j) w sprawie przekazania Policji środków finansowych na nagrody za osiągnięcia w służbie dla 

funkcjonariuszy Komisariatu Policji w Nowej Rudzie, którzy realizują zadania z zakresu służby 

prewencyjnej 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta - Gmina Miejska Nowa Ruda w budżecie miasta na 2024 r. 

zaplanowała środki finansowe na nagrody dla wyróżnionych funkcjonariuszy Komisariatu Policji w Nowej 

Rudzie, którzy realizują zadania z zakresu służby prewencyjnej na rzecz społeczeństwa noworudzkiego w 

kwocie 2.000,00 zł. Wyróżnienie  funkcjonariuszy za ich osiągnięcia w służbie będzie miało dobry wpływ 

na ich dalszą służbę oraz dobrą współpracę z samorządem. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha – Komisja 

Porządku Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przekazania Policji środków finansowych na nagrody za osiągnięcia w służbie dla 

funkcjonariuszy Komisariatu Policji w Nowej Rudzie, którzy realizują zadania z zakresu służby 

prewencyjnej 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

edit błąd: radny Piotr Wróbel był „za” podjęciem uchwały w sprawie przekazania Policji środków 

finansowych na nagrody za osiągnięcia w służbie dla funkcjonariuszy Komisariatu Policji w Nowej Rudzie, 

którzy realizują zadania z zakresu służby prewencyjnej 

 

Uchwała nr 31/IV/2024 

w sprawie przekazania Policji środków finansowych na nagrody za osiągnięcia w służbie dla 

funkcjonariuszy Komisariatu Policji w Nowej Rudzie, którzy realizują zadania z zakresu służby 

prewencyjnej 
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k) w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Wałbrzyskiego Obszaru 

Funkcjonalnego” (SUMP) 

 

Pan Przemysław Herter – Naczelnik Wydziału Rozwoju – niniejsza uchwała dotyczy dokumentu, który 

został opracowany dla wałbrzyskiego obszaru funkcjonalnego, którego częścią jest Gmina Miejska Nowa 

Ruda. Dokument umożliwia nam  aplikowanie o środki z programów krajowych, regionalnych, z programu 

„FENIKS” na infrastrukturę transportu publicznego i z programu regionalnego na zakup transportu 

publicznego.  

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha – Komisja 

Porządku Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Wałbrzyskiego Obszaru 

Funkcjonalnego” (SUMP) 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 32/IV/2024 

w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Wałbrzyskiego Obszaru 

Funkcjonalnego” (SUMP) 

 

l) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Budowa infrastruktury niskoemisyjnego transportu publicznego wraz z zastosowaniem inteligentnych 

systemów transportowych w Gminie Miejskiej Nowa Ruda i Gminie Radków" 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – za pozwoleniem pozwolił sobie skrócić wszystkie 

projekty uchwał w sprawie partnerstwa Noworudzko-Radkowskiego w realizacji projektów ZIT 

Aglomeracji Wałbrzyskiej i tak w ppkt: 

l) mamy w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Budowa infrastruktury niskoemisyjnego transportu publicznego wraz z zastosowaniem inteligentnych 

systemów transportowych w Gminie Miejskiej Nowa Ruda i Gminie Radków"  
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o) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w zabytkowych obiektach edukacyjnych i opiekuńczo-

mieszkalnym w gminach Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego"  

p) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Modernizacja terenów rekreacyjnych i sportowych na terenie gmin Partnerstwa Noworudzko - 

Radkowskiego",  

r) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Regeneracja przestrzeni publicznej Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego na rzecz turystów i 

mieszkańców"  

s) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w obiektach sportowych i edukacyjnych w gminach 

Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego" 

będą one realizowane w ramach strategii Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Aglomeracji 

Wałbrzyskiej w związku z tym, że w tej perspektywie istnieje konieczność realizowania projektów 

zintegrowanych bądź partnerskich dlatego w ramach tych partnerstw będą realizowane te projekty.  

 

Pani Marzena Wolińska – Zastępca Burmistrza Nowa Ruda – w pierwszej uchwale wdarł się błąd w 

podstawie prawnej Pan Mecenas zaproponuje poprawkę. 

 

Pan Krzysztof Michalak – Mecenas – poprawka ma charakter typowo techniczny mający na celu 

uaktualnienie podstawy prawej. Poprawna podstawa brzmi: „na podstawie art. 10 ust. 1 , art. 18 ust.2 pkt 

12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  o samorządzie gminnym ( tj. Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.) w związku z 

art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 28 kwietnia 2022 r. o zasadach realizacji zadań finansowanych ze środków 

europejskich w perspektywie finansowej 2021–2027 (Dz.U. 2022 poz. 1079) uchwala się co następuje”.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha – Komisja 

Porządku Publicznego i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

poprawka wniesiona przez Panią Burmistrz, zmiana podstawy prawnej 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. "Budowa 

infrastruktury niskoemisyjnego transportu publicznego wraz z zastosowaniem inteligentnych systemów 

transportowych w Gminie Miejskiej Nowa Ruda i Gminie Radków" wraz z poprawką 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 33/IV/2024 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Budowa infrastruktury niskoemisyjnego transportu publicznego wraz z zastosowaniem 

inteligentnych systemów transportowych w Gminie Miejskiej Nowa Ruda i Gminie Radków" 

 

m) zmieniająca Uchwałę Nr 7/II/24 w sprawie powołania Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji 

Rady Miejskiej w Nowej Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – w związku z wyrażeniem chęci pracy w Komisji stałej 

Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji radnego Konrada 

Kałwaka potrzeba jest uregulowania stanu faktycznego do formalnego.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca Uchwałę Nr 7/II/24 w sprawie powołania Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji Rady 

Miejskiej w Nowej Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 
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Uchwała nr 34/IV/2024 

zmieniająca Uchwałę Nr 7/II/24 w sprawie powołania Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji 

Rady Miejskiej w Nowej Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

 

n) zmieniająca Uchwałę Nr 8/II/24 w sprawie powołania Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej w 

Nowej Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – w związku z wyrażeniem chęci pracy w Komisji stałej 

Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w Komisji Spraw Społecznych radnego Konrada Kałwaka potrzeba jest 

uregulowania stanu faktycznego do formalnego.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca Uchwałę Nr 8/II/24 w sprawie powołania Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Nowej 

Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 35/IV/2024 

zmieniająca Uchwałę Nr 8/II/24 w sprawie powołania Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej w 

Nowej Rudzie i ustalenia jej składu osobowego 

 

o) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w zabytkowych obiektach edukacyjnych i opiekuńczo-

mieszkalnym w gminach Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego" 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poddał projekt pod głosowanie.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w zabytkowych obiektach edukacyjnych i opiekuńczo-

mieszkalnym w gminach Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego" 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (11) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Karolina Popiel 

BRAK GŁOSU (1) 

Piotr Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 36/IV/2024 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do Partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w zabytkowych obiektach edukacyjnych i 

opiekuńczo-mieszkalnym w gminach Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego" 

 

p) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Modernizacja terenów rekreacyjnych i sportowych na terenie gmin Partnerstwa Noworudzko - 

Radkowskiego" 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poddał projekt pod głosowanie.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Modernizacja terenów rekreacyjnych i sportowych na terenie gmin Partnerstwa Noworudzko - 

Radkowskiego" 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 
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Uchwała nr 37/IV/2024 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Modernizacja terenów rekreacyjnych i sportowych na terenie gmin Partnerstwa Noworudzko - 

Radkowskiego" 

 

r) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Regeneracja przestrzeni publicznej Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego na rzecz turystów i 

mieszkańców" 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poddał projekt pod głosowanie.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Regeneracja przestrzeni publicznej Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego na rzecz turystów i 

mieszkańców" 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 38/IV/2024 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Regeneracja przestrzeni publicznej Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego na rzecz turystów i 

mieszkańców" 

 

s) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w obiektach sportowych i edukacyjnych w gminach 

Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego" 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poddał projekt pod głosowanie.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
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w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w obiektach sportowych i edukacyjnych w gminach 

Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego" 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Beata Kłossowska-Tyszka , Joanna Sosnowska 

 

Uchwała nr 39/IV/2024 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa powołanego do realizacji projektu pn. 

"Termomodernizacja i wymiana źródeł ciepła w obiektach sportowych i edukacyjnych w gminach 

Partnerstwa Noworudzko - Radkowskiego" 

 

11. Zapytania radnych. 

 

Radni nie wnieśli żadnych zapytań.  

 

12. Interpelacje radnych. 

 

Radna Regina Wałęsa – złożyła pisemną interpelację dot. problemu związanego z kontenerami PCK. 

 

13. Sprawy różne. 

 

Radny Bogusław Frącek – chciałby przenieść się do roku 1997 i wydarzenia jakie miało miejsce w tym 

czasie czyli powodzi w skutek której ucierpiało wiele Noworudzian. W nocy z 5 na 6 lipca padał intensywny 

deszcz co 6 godzin spadało 60 l na m2.Biorąc po uwagę fakt, że dorzecze Włodzicy jest o bardzo dużym 

nachyleniu początek w Dworkach, Sokolcu zaczęło się robić bardzo groźnie w korycie Włodzicy. Wtedy 

koryto było gładkie było wypłycone przez rumosz z poprzednich powodzi. A takie powodzie miały miejsce 

w roku 70, 77 również. Przez ostatnie lata intensywnie rada miejska domagała się od Wód Polskich 

ingerencji w  koryto. Po powodzi zostały naprawione mury właściwie wyniesione wyżej. Inwestycja ta nie 

została dokończona na odcinku ul. Stara Droga w okolicy Szkoły Podstawowej. W tym korycie zaczęły 

rosnąć trawy, krzaki a nawet już drzewa, które są zagrożeniem dla życia i zdrowia mieszkańców Nowej 

Rudy, również mienia Gminy, mienia obywateli, którzy są w strefie zalewowej. Działania podejmowane w 

poprzednich kadencjach nie przyniosły żadnego rezultatu, jeśli chodzi o wyczyszczenie tych koryt rzek z 

drzew i krzaków ich porastających. Dodatkowe utrudnienie weszło w życie Rozporządzenie Prezesa Wód 

Polskich, które zabrania wchodzenia do koryt rzek osobom nieuprawniony i czyszczenia, wycinania i 

jakichkolwiek działań na rzekach. Wcześniej Ochotnicza Straż Pożarna czyściła koryta rzek przy niedużych 

kosztach. Jest bardzo groźny czas lipiec, są to wody świętojańskie. Hydrolodzy, meteorolodzy nazywają te 
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wody tak, ponieważ one pojawiają się okresowo od strony Czech, które niosą za sobą ogromne ilości wody. 

Odczytujemy co jakiś czas komunikaty o potencjalnych opadach, o potencjalnych możliwych zagrożeniach. 

Jego zdaniem trzeba wspólnie podjąć decyzje o złożeniu wniosku do Prokuratury, który w konsekwencji 

zmusi Wody Polskie do ingerencji. Art. 160 Kodeksu Karnego mówi o zagrożeniu życia. Radny takie 

zagrożenie widzi, zagrożenie życia, zdrowia mieszkańców. Chce, aby go poprzeć w tej inicjatywie. Zresztą 

jest to też inicjatywa Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji. Radnemu wydaje się, że jesteśmy w 

takim momencie, że powinno się potraktować sprawę bardzo poważnie i doniesienie złożyć. Nie wie jakie 

są możliwości prawne. Zapytał mecenasa czy rada miejska może złożyć wniosek do Prokuratury o 

zagrożeniu życia.  

 

Pan  Krzysztof Michalak – Mecenas – nie analizował tego artykułu. Z tego co pamięta to jest kwestia 

bezpośredniego narażenia życia lub zdrowia. Nie ocenia czy w tym przypadku takie przesłanki w ogóle 

będą zachodziły w tym stanie faktycznym, który radny przedstawił, ale każdy radny, grupa radnych jako 

osoby fizyczne mogą takie zawiadomienie o przestępstwie złożyć, jeżeli tak uważają.  

 

Radny Janusz Staniocha – jako komisja na ostatnim posiedzeniu złożyli taki wniosek o zwrócenie się do 

Prokuratury o ocenienie zaniechania przez, które stwarza się niebezpieczeństwo powodziowe i 

komunikacyjne. Dzisiaj jest okropny z tym problem, ponieważ wyjazdy z różnych mostów, które są nad 

naszymi potokami i bardzo mała widoczność w tych miejscach powoduje, że o kolizje bardzo łatwo. W 

związku z tym uważają, że jest to jedyny sposób, żeby zadziałać w tym temacie i bardzo proszą o pomoc w 

przygotowaniu takich ewentualnych wniosków może być to indywidualnie lub jako grupa radnych skoro 

taka jest sugestia Pana Mecenasa. Radni są już zdeterminowani w tym temacie dlatego stad ten wniosek 

komisji Porządku Publicznego i Komunikacji. Są grupy inicjatywne, mowa tu o strażakach, które są gotowe 

sprzątać koryta rzek tylko nie mają takiej możliwości.  

 

Radny Andrzej Behan – popiera złożenie takiego wniosku do Prokuratury.  

 

Pan Tomasz Kiliński – wniosek Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji i wystąpienie radnego 

Bogusława Frącka zostaną przeanalizowane przez zespół radców prawnych czy zachodzą takie przesłanki 

czy takich przesłanek nie ma żeby on jako Burmistrz Miasta mógł takie zawiadomienie złożyć.   

 

14. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad 4 sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie Przewodniczący 

Rady Miejskiej  Andrzej Behan zamknął jej posiedzenie. 

 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załączniki do protokołu. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz 


